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ZÁPIS Z 86. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 11. 1. 2021 FORMOU VIDEOKONFERENCE 

 

Přítomni: Mgr. Keplová, dr. Kouba,  doc. Macková, Bc. Matyášová, dr. Pacovská, dr. Pató,   

dr. Stoklasová,  dr, Synková, Mgr. Rábová,  Mgr. Valchař, Mgr. Vávra 

 

Omluveni:  dr. Hanulík, doc. Jinek 

Nepřítomni: J. Bureš, dr. Cibik 

Hosté: doc. Kubeš, doc. Bubíková, dr. Říha, dr. Myslivec 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 10 zvolených senátorů.  

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Diskuse o prohlášení AS FF MUNI 

4. Různé 

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně AS FF Mgr. Keplová zahájila zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, 

senátory a hosty. Pozvánka včetně projednávaného materiálu a označením data a formy 

zasedání byla senátorům předem včas zaslána. Dnešní zasedání probíhá v souladu s novelou 

zákona o vysokých školách č. 495/2020 Sb., upravující pravidla pro vzdělávání na vysokých 

školách v případě vyhlášení krizového opatření podle krizového zákona nebo z důvodu 

nařízení mimořádného opatření podle zvláštního zákona, které by dopadaly i na fungování VŠ.  

Mgr. Vávra byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  9 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal Mgr. Vávra 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu požádala přítomné o případné připomínky k programu. Bez připomínek. 

Hlasování: 10 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen. 

Ve 13:38 hod. se připojil k jednání dr. Kouba 
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3. Diskuse o prohlášení AS FF MUNI 

Předsedkyně senátu otevřela diskusi nad zaslanou tiskovou zprávou – „Stanovisko AS FF 

Masarykovy univerzity k situaci v akademické sféře i ve společnosti v souvislosti 

s opatřeními přijatými v důsledku koronavirové krize“, kterou obdržela od předsedy senátu 

FF MU doc. Štěpánka na konci minulého roku. 

Sdělila, že se ztotožňuje s tím, že vysoké školy mají zásadní společenskou roli a důležitost při 

vzdělávání pro budoucí generace. Že výuka online není plnohodnotná a že vzdělávání formou 

online je dlouhodobě neudržitelné. Souhlasí též s tím, že by se mělo apelovat na všechna 

zodpovědná místa na všech státních i akademických úrovních, aby mimořádný stav trval jen 

po nezbytnou a epidemiologicky zdůvodněnou dobu. 

 

V diskusi se postupně vyjádřily dr. Pacovská, dr. Pató, doc. Macková, dr. Synková 

- je potřeba zviditelňovat vysoké školství, online výuka je náročná hlavně pro studenty 

1. ročníků, již nyní ukončuje studium hodně studentů, je potřeba být v reálném 

prostoru, osobní setkávání a diskuse je velmi potřebná. Důležitý je také požadavek 

uvedený v tiskové zprávě, aby byla definice praktické výuky rozšířena a uplatněna na 

všechny fakulty vysokých škol, nejen obory lékařské a experimentální. Studenti naší 

fakulty mají problémy s dokončováním svých bakalářských a diplomových prací – 

nemohou provádět výzkumy v terénu. Nebyla by možnost hybridní výuky? 

K hybridní výuce se vyjádřila proděkanka Bubíková – na vedení FF se touto otázkou zabývali. 

Zajištění hybridní výuky by bylo velice složité. 

Děkan Kubeš – upozornil na důležité vyjádření České konference rektorů z 6. 1. 2021, v němž 

se požaduje zařazení VŠ učitelů do prioritní skupiny pro očkování a umožnění přímé výuky na 

vysokých školách v LS 2021 

 

 

Usnesení 

Akademický senát Fakulty filozofické Univerzity Pardubice podporuje stanovisko 

Akademického senátu Filozofické fakulty Masarykovy univerzity, přijaté 14. 12. 2020, a 

zaslané předsedkyni AS FF UPa Mgr. Keplové. 

Hlasování: 11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

Dále se diskutovala otázka zda, jak a kde zveřejnit toto usnesení? Návrh – webové stránky 

fakulty, UPa, tisk. Je možnost oslovit vedoucí oddělení propagace a vnějších vztahů Mgr. 

Martinu Mackovou, která pomůže. Předsedkyně senátu Mgr. Keplová se ještě spojí s doc. 

Štěpánkem a tuto otázku s ním prodiskutuje. 

 

4.Různé 

Děkan Kubeš – na návrh dr. Roebuck (KAA) -  během 2. půlky ledna vypracuje Opatření s  

informací směrem ke studentům,  jak bude vypadat minimálně první měsíc LS (pokud to 

nadřízená legislativa umožní) – zahájení, forma výuky atd. 
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Na dalším zasedání senátu bude děkanem předložen ke schválení návrh 

upraveného/doplněného  jednacího řádu vědecké rady FF.  

 

Dr. Synková – na návrh vedoucího KSKA dr. Horálka bude na dalším zasedání předložen bod 

k projednání, který se týká současné situace v Radě České televize. 

Dr. Pacovská navrhuje upravit rozesílání pozvánky a materiálů na zasedání AS FF UPa. Není 

si jista, zda vždy každý tyto informace dostane. Navrhuje posílat celé akademické obci FF, aby 

je dostávali do e-mailu i studenti. 

B. Krpatová – pozvánky vč. materiálů k projednání dostávají senátoři e-mailem. Pozvánky 

dostává vedení FF, sekretářky jednotlivých kateder jsou požádány o předání informace o 

zasedání senátu všem svým zaměstnancům. Pozvánka je zároveň zveřejněna na 

zaměstnaneckém i studentském intranetu, pozvánka včetně materiálů je k dispozici na 

stránkách FF. 

Doc. Macková – stávající forma je dostačující. Kdo má zájem o prostudování materiálů, tak si 

je najde. 

Předsedkyně Keplová dala hlasovat o návrhu dr. Pacovské: 

Pozvánky na zasedání AS FF UPa vč. odkazu na materiály posílat celé akademické obci. 

Hlasování: 10 ANO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

 

Předsedkyně AS FF Mgr. Keplová poděkovala přítomným za účast, pozvala je na další 

zasedání, které bude 8. února 2021. Zasedání ukončila ve 14:50 hodin. 

  

V Pardubicích 11. ledna 2021 

 

Mgr. Kateřina Keplová, v. r. 

předsedkyně AS FF 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 
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